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NCOS 
 
 
1.1 Individuele projectaanvraag: Laura Verelst (FairServices, Peru) 
 

- Laura geeft een presentatie over haar stage in Peru. Een verslag van haar ervaringen is toegevoegd in 
bijlage 1.  

 
1.2 Individuele projectaanvraag: Femke en Jolien (Hulpfonds Chilumba vzw, Malawi) 
 

- Femke en Jolie geven presentatie een over hun stage in Malawi. Een verslag van de presentatie is 
toegevoegd in bijlage 2.  

 
1.3 Goedkeuring verslag vergadering 20.05.2019 

 
- Matthias voert enkele wijzigingen door m.b.t. de aanwezigheden en verontschuldigingen.  
 

1.4 Verkiezing voorzitter en ondervoorzitter 
 

- Els Goossens is verkozen als voorzitter van het NCOS 
- Hilde Frateur is verkozen als ondervoorzitter van het NCOS 

 
 



 
 

  
 
1.5 Unicef-comité 
 

- Het NCOS is in de jaren ’90 ontstaan; de gemeenteraad wordt vertegenwoordigd via het Unicef-comité.  
- Er wordt voor de volgende vergadering van het NCOS samengezeten met de leden van het Unicef-comité 

om de verwachtingen op elkaar af te stemmen. Zo kan er bekeken worden of het Unicef-comité gelinkt 
kan worden met de werking rond het huis van het kind.  

- De nieuwe lijst met contactgegevens wordt als bijlage aan het verslag toegevoegd. 
 
 
1.6 Subsidieverdeling 
 

- De meerjarenplanning is volop in voorbereiding. Er is nog geen beslissing genomen in verband met het 
budget voor de gemeentelijke ontwikkelingssamenwerking. Dit zal gebeuren in de gemeenteraad van 
december 2019. 

- Het NCOS is voorstander om het budget te verhogen.  
- Er werd een fout gemaakt in de berekening van de extra subsidie voor basisgroepen. Dit wordt 

rechtgezet.  
 
1.7 Wereldweek 
 

- Vroeger vond tijdens de wereldweek een straatactie van 11.11.11 plaats. Er werd ook een spreker 
uitgenodigd. Dit gebeurt helaas niet meer.  

- Er zal een film worden vertoond (na de film zal er materiaal van 11.11.11 worden verkocht).  
- Bij de filmvertoning kan samen worden gewerkt met de bibliotheek. De medewerkers van de bib stellen 

de film ‘Woman at war’ voor. Jos stuurt nog vijf of zes filmideeën door. 
- Het voordeel van samenwerking met de bib is dat er een ander doelpubliek bereikt kan worden.  

 
1.8 Voorstelen noodhulp 
 
- Er werden geen voorstellen gedaan in het kader van noodhulp.  
 
1.9 Werkingsverslag 
 

- Wereldsolidariteit 
o De film ‘the land of the enlighted’ zal worden vertoond dat doorgaat op 13 oktober.  
o De opbrengst gaat integraal naar Wereldsolidariteit.  
o Het filmontbijt is een initiatief van vier van de vijf afdelingen van de KWB in Nijlen.  

 
- Oxfam 

o OWW draait momenteel nog slechts op 7 vrijwilligers en zoekt daarom nieuwe vrijwilligers.  
o De winkel draait goed.  
o Er wordt campagne gevoerd rond Cacao.  

▪ De Cacao boeren ontvangen een extra premie omdat de prijzen onder druk staan.  
▪ Er wordt op 12 oktober, op het einde van de week van de FairTrade, een 

sensibiliseringsluik uitgerold door middel van de actie “Bite to fight” waarbij je een 
wikkel chocolade kan tegen een stuk bike to fight chocolade.  

o De geschenkenbeurs wordt georganiseerd op 30 november en 1 december in 
Gemeenschapscentrum ’t Dorp in Kessel. Een zeer geschikte locatie. Indien er geen extra 
vrijwilligers wordt gevonden zal dit de laatste geschenkenbeurs zijn.  

 
- Broederlijk Delen 

o Broederlijk Delen verandert van strategie. Niet één maar drie landen worden in de kijker gezet! 
o Colombia zal één van de drie landen zijn. 
o Op 18 januari wordt de campagne opgestart in Oost-Malle.  
 

- Nijlen voor Hodora  
 

o In mei gingen 2 leden van de VZW met 7 leerlingen en 3 leerkrachten van TSM naar Hodora, voor 
een volgend bouwproject. Bedoeling was dat de jongens van de afdeling sanitair  in zaal Familia 
op het schooldomein radiatoren zouden plaatsen en de jongens van de afdeling bouw zouden dan 
een bijgebouw plaatsen waar een houtbrander in zou komen. Echter, 2 weken voor vertrek kregen 



 
 

we te horen dat hiervoor geen vergunning werd afgeleverd en moesten we dus op zoek naar 
alternatieven. Uiteindelijk werd op school een magazijn bezet, werd in het toiletgebouw van het 
dispensarium vloer en tegels geplaats en verlichting geplaatst. Tot slot werd bij het gastgezin 
waar we al enkele jaren overnachten met de hele groep een volledige badkamer geïnstalleerd. 
Ondertussen werd door de VZW, bijgestaan door enkele inwoners een tweedehandsmarkt 
georganiseerd. Er werd eveneens een bezoek gebracht aan een kleuterschool, die graag met ons 
wil samenwerken. 

o In juli gingen 10 leden van de VZW naar Hodora. Er werden enkele meubels in elkaar gestoken op 
school en er werd weer een tweedehandsmarkt georganiseerd. Er werd een bezoek gebracht aan 
een instelling voor gehandicapten in Hîrlau, waarvoor we 10 tuinparasols met voet aankochten, en 
aan de kleuterschool in Hîrlau. 

o In september passeerden Lieve en Dirk (tijdens hun reis door enkele landen uit het voormalige 
Oostblok) in Hodora, en zaten er samen met de burgemeester, die beloofde dat de gemeente 
gratis grond zou geven om een “Belgisch huis” te bouwen in Hodora. Eveneens zaten zij rond de 
tafel met de schooldirectrice en een projectant, die in zaal Familia een nieuw plafond zal 
plaatsen, nadat het vorige tijdens de grote vakantie naar beneden gekomen is. Ze gingen ook 
,even langs bij de kleuterschool in Hîrlau, waar ze een bezoek brachten aan de in opbouw zijnde 
nieuwe school en waarbij de directrice vroeg of wij eventueel partner willen zijn in een project 
dat zij wil opstarten rond “STEM” in de school. 

o Op zondag 6 oktober gaat de jaarlijkse pannenkoekenbak door en op 27 oktober wordt dan een 
ontbijt aangeboden aan de helpers van die dag. 

 
 
- 11.11.11 

o De campagne van 11.11.11 wordt opgebouwd rond changemakers.  
o Tourist Le MC is samen met 11.11.11 naar Congo getrokken en heeft het campagnelied Ubuntu 

geschreven. 
o Meer info over de campagne via deze link: https://changemakers.11.be/.  
o Els Hertogen is de nieuwe algemeen directeur van 11.11.11 
o Matthias zorgt dat de vlaggen van 11.11.11 worden opgehangen rond 11 november 
 

 
- Amnesty International 

o De Amnesty vrijwilligers zijn bijeengekomen tijdens een etentje.  
o Op vrijdag 7 februari 2020 is het opnieuw de Schrijf-ze-vrijdag. Bijna 100.000 leerlingen in meer 

dan 500 scholen zetten zich dan in voor mensenrechten.  
 
 
1.10 Gemeentekroniek 
 

Voor de editie die verschijnt in november:  
- Aankondiging van geschenkenbeurs van OWW 
- Verslag van Laura Verelst 
- Verslag van werking van NvH 

 
1.11 Varia 
 

- Gebouw van OWW is nog steeds veilig. 
- Een warme oproep om ideeën te posten op het platform ‘maak Nijlen mee’. Dit kan via deze link: 

https://www.nijlenmeemaken.be/. 
 
 
1.12 Datum volgende vergadering 

 
o 4 november 2019 om 19u30 in zaal Kliever van het gemeentehuis. 
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Bijlage 1 – Stage Laura Verelst 
 
 
Afgelopen maart, april en mei is Laura Verelst, studente leerkracht lager onderwijs uit onze deelgemeente 
Kessel, naar Peru getrokken voor een internationale stage. Onder begeleiding van FairServices vzw heeft zij 
met twee andere studenten gedurende deze periode kinderen begeleid in het naschoolse project Waaw .  
Wat doet WaaW? 
WaaW is een naschools project, opgericht door FairServices, voor kinderen van 5 tot 12 jaar. De kinderen groeien 
op in kansarme gezinnen. De meerderheid van deze kinderen wordt opgevoed door alleen maar hun moeder. De 
moeders werken vaak 6 dagen per week. Hierdoor hebben ze niet veel tijd en energie meer om hun kind nog de 
nodige zorg te geven. Het project is makkelijk bereikbaar voor de kinderen en hun ouders omdat het in een 
buitenwijk in Cusco gelegen is waar veel van deze arme kinderen wonen.  
Na schooltijd komen de kinderen naar WaaW om hun huiswerk te maken. Wij hielpen de kinderen verder in de mate 
van het mogelijke. Het onderwijs in Peru is grotendeels gebaseerd op het geheugen waardoor het inzicht van de 
kinderen niet verrijkt wordt. Het is vanzelfsprekend om de leerstof te plakken en te kopiëren van de leerkracht. 
Voor sommige kinderen vraagt dit meer tijd dan voor anderen. Regelmatig zijn er extra oefenmomenten nodig om 
de kinderen de juiste zorg aan te bieden en de leerstof op te nemen. WaaW richt zich op bijsturing en zorg omdat 
hier thuis of op school meestal geen ruimte voor is. Elk kind leert op een andere manier. Door actieve en speelse 
werkvormen zullen de kinderen de leerstof beter begrijpen. Daarom is er elke maand een maandthema. Wij hebben 
gewerkt rond de zintuigen en een reis rond de wereld. Het is echt nodig om de leefwereld van de kinderen te 
verruimen. Het thema wordt doorlopen in drie groepen aangepast aan het niveau van de kinderen. Dagelijks 
doorlopen de kinderen een sportactiviteit, een muzische activiteit en een (individueel) onderwijsgerelateerde 
activiteit. Deze momenten gaven ons de mogelijkheid om de kinderen bij te sturen waar nodig en hun horizonten 
te verbreden binnen het thema.   
Het project werkt nauw samen met de ouders. Het stimuleren van de ouderbetrokkenheid is heel belangrijk. Tijdens 
onze buitenlandse stage hebben we een show georganiseerd waarbij de kinderen een dansoptreden gaven en een 
cadeau voor moederdag konden afgeven. Het was heel fijn voor ons om de kinderen zo te zien glunderen! 
Naast een goed onderbouwde educatie focust WaaW zich ook op gevarieerde en gezonde voeding en een goede 
gezondheid en hygiëne voor elk kind. Dagelijks eten de kinderen fruit en een warme maaltijd.  
Hoe helpt de gemeente Nijlen dit project? 
WaaW focust op verschillende aspecten. Elke dag staan educatie, gezonde voeding en hygiëne op het programma. 
In de klassen hebben we voor elk kind een persoonlijke map gemaakt. Ze kunnen hun werkbladen hierin netjes 
bewaren. Hierdoor hebben alle vrijwilligers en studenten een overzicht over het kennen en het kunnen van een 
bepaald kind. Dagelijks krijgen de kinderen fruit en een warme maaltijd. Wij zijn wekelijks gaan winkelen om de 
kinderen elke dag een evenwichtige en gevarieerde maaltijd aan te bieden. De kinderen wassen na elke activiteit 
en voor elke maaltijd hun handen. Na de maaltijd poetsen de kinderen ook hun tanden. Tijdens onze stage daar 
zijn er enkele nieuwe kinderen gekomen en hebben we gezorgd voor nieuwe tandenborstels en tandpasta. Tot slot 
hebben we met de kinderen een uitstap gemaakt naar de dierentuin in Cusco en hebben we verschillende grote 
speeltuinen bezocht. De glimlach die je daarna dan ziet bij de kinderen is onbetaalbaar. Bedankt WaaW voor dit 
prachtige, onvergetelijke avontuur en bedankt Nijlen om dit project mee te ondersteunen! 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 



 
 

 
Bijlage 2: Stage Femke en Jolien 
 
 
Hallo iedereen en welkom op onze presentatie van ‘ons avontuur in Malawi’ 
 
We zullen beginnen met ons eerst kort even voor te 
stellen. Wij zijn Jolien en Femke, 2 (oud-)studenten 
vroedkunde uit thomas more Lier. Lissa was ook bij ons 
avontuur, maar zij kon hier vanavond helaas niet 
aanwezig zijn. In oktober vorig jaar zijn wij voor onze 
eindstage 3 maand naar Afrika vertrokken om daar in een 
lokaal ziekenhuisje bevalling te gaan doen.  
Hier kan je een foto van onze verblijfplaats zien. Een 
heel schattige lodge opgericht voor studenten door het 
hulpfonds chilumba. Maar wat beter was, was de foto 
langs de andere kant genomen: ons fantastische uitzicht. 
3 maanden mochten wij wakker worden met deze mooie 
natuur en prachtige meer. Een hele beestenboel in onze 
tuin was dan ook geen rariteit.  
Dit is een foto van het lokale ziekenhuis. In vergelijking 
met het beeld dat wij van een ziekenhuis hebben, is dit 
iets helemaal anders. Het ziekenhuis bestond uit een paar kleine losse gebouwen, en dit was onze 
verloskamer/materniteit/prenatale consultatie/ neonatologie, allemaal in elkaar. De materniteit (waar de vrouwen 
verblijven na de bevalling) bestond uit een aantal bedden naast elkaar. Zoals je wel kan zien is privacy niet iets 
dat ze in Afrika kennen. De vrouwen mochten op deze bedden 1 nacht rusten en moesten dan naar huis. Verdere 
controle gebeurde ook niet echt (behalve 1x een bloeddruk nemen). Daaronder was de kamer voor prenatale 
consultaties. Enkel een bed, lintmeter en hoorn voor de harttonen waren hier nodig. Onderaan zie je de foto van 
onze verloskamer, waar wij ons vooral mee bezig hielden. 3 bedden naast elkaar en een kar vol oud en vuil 
materiaal. Hier moesten wij het meedoen. Dit was dus heel primitief en dat was voor ons de eerste weken echt wel 
wennen. Moeder- en kindersterfte is in dit land ook geen rariteit. Voor ernstigere complicaties werden de vrouwen 
wel doorgestuurd naar een groter ziekenhuis met een operatiekamer. 
Ondanks de beperkte middelen hadden we al redelijk snel elks onze eerste Afrikaanse baby op de wereld gezet. Dit 
was echt een fantastisch gevoel. We hadden ook heel veel geluk met ons vroedvrouwen team! Iedereen was super 
vriendelijk, we mochten wel bijna direct alles zelfstandig doen (iets wat we in België niet gewoon waren) maar als 
we hulp nodig hadden waren ze er wel voor ons. 
Na een 2tal weken in het ziekenhuis te werken hadden we een goed zicht over de beschikbare materialen en wat 
ze in het ziekenhuis konden gebruiken. We zijn met het hoofd van het ziekenhuis naar een grotere stand (3-4u 
rijden) gegaan om daar onze aankopen te doen. Er was een groot tekort aan de basis materialen zoals handschoenen, 
spuiten, naalden en katheters. Zo kregen de zieke kinderen/volwassenen 1 spuit die dan gedurende 3dagen om de 
paar uur herbruikt werd, iets wat je hier in België niet kan voorstellen met onze strikte regels over steriliteit en 
hygiëne. Ook specifiek materiaal voor de verloskamer was nodig. Het ziekenhuis had slechts 1 bloeddrukmeter en 
1 oude thermometer voor heel het ziekenhuis. Wat mij persoonlijk het hardste is bijgebleven was het tekort aan 
reanimatiemateriaal voor de pasgeboren kinderen. De eerste keer dat wij moesten reanimeren wilden we een 
reanimatieballon gebruiken, maar deze werkte totaal niet. Het kind heeft het gelukkig overleefd maar toen hadden 
we door dat dit echt wel iets heel belangrijk is om te doneren, wat een simpele beademingsballon kan daar veel 
levens redden. 
De donatie was een heel plechtig moment. De dokters en vroedvrouwen waren super blij met de materialen die ze 
gekregen hadden. Ze hebben ons echt bijna 100x bedankt. Er zijn zelfs belangrijke mensen van een groter ziekenhuis 
afgekomen om dit moment bij te wonen en ons officieel te bedanken. 
Van al de materialen zijn we wel het meest trots op onze zelfgemaakte kast. We wisten op voorhand dat we 
materialen wilden geven, maar er was eigenlijk geen plaats voorzien waar we deze materialen proper konden 
opbergen. Ook wilde we iets geven wat blijft, want handschoenen en naalden zijn na een paar maanden helaas 
terug op. Daarom hebben we een houtbewerker gezocht en met hem besproken hoe we de kast wilden laten maken. 
En we waren heel blij met het eindresultaat. In de hoek zie je de voor-foto, waar de materialen tussen het stof en 
de vliegen lagen. Terwijl ze dit nu op een georganiseerde manier kunnen opbergen, beschermd tegen vuil van 
buitenaf.  
We hadden nog een beetje geld overgehouden zodat we nog een kleine donatie konden doen voordat we naar huis 
vertrokken, zodat we wisten dat ze toch weer even verder konden met de belangrijkste materialen. De 
overhandiging ging ongeveer gelijkaardig als de eerste keer. Iedereen was heel dankbaar met wat wij aan hen 
hadden gegeven, net zoals wij ook hen heel dankbaar waren voor de prachtige 3 maanden en alles wat zij ons 
geleerd hadden.  



 
 

Hier is nog een lijst met de opsomming van wat we exact met de subsidie gekocht hebben. Dit was ongeveer ons 
verhaal over de donaties in een notendop. We willen jullie (gemeente Nijlen) daarom ook nog eens bedanken voor 
het beschikbare bedrag dat we gekregen hebben. Het heeft onze stage aangenamer gemaakt doordat we meer 
beschikbare materialen hadden en het ziekenhuis is jullie ook eeuwig dankbaar voor de nieuwe mogelijkheden die 
ze hierdoor gekregen hebben. Wij zijn er van overtuigd dat deze donaties al veel levens heeft gered of geholpen. 
Dus bedankt! 
 
 
 
 
 


